

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix - Travail - Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET
AFAMBA

COMMUNE D'OLANGUINA

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROUN

Peace - Work - Fatherland

CENTER REGION

MEFOU AND AFAMBA DIVISION

OLANGUINA COUNCIL

INTERNAL TENDERS BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE
N°02...../AONO/C-OLANGUNA/CIPM/2025 DU ...25/04//2025, POUR LES
TRAVAUX DE REHABILITATION DE LA MINI ADDUCTION D'EAU POTABLE A
ENERGIE SOLAIRE, ET EXTENSION DU RESEAU DE DISTRIBUTION A OLANGUINA
(VERS LYCEE), DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET AFAMBA, REGION DU CENTRE
FINANCEMENT : BIP MINEE 2025

1. OBJET

Dans le cadre du développement de ses infrastructures et l'amélioration des conditions de vie des populations, le Maire de la Commune d'OLANGUINA, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour les travaux de réhabilitation de la mini adduction d'eau potable à énergie solaire, et extension du réseau de distribution à OLANGUINA (vers Lycée), Département de la Mefou et Afamba, Région du centre.

2. CONSISTANCE DES TRAVAUX

La consistance des travaux comprend :

- Mobilisation ;
- Analyse de l'eau et animation ;
- Station de captage et système de pompage solaire et électrique ;
- Réhabilitation du château ;
- Construction et réhabilitation du réseau existant ;
- Construction et réhabilitation des bornes fontaines existantes.

3. DELAI D'EXECUTION

Le délai maximum prévu par la Maitre d'Ouvrage pour la réalisation des travaux objet du présent Appel d'Offres est de trois (03) mois à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les prestations.

4. ALLOTISSEMENT

Les travaux sont répartis en un lot unique.

5. COUT PREVISIONNEL

Le cout prévisionnel de la présente prestation est de **rente un millions (31 000 000) francs CFA TTC.**

6. PARTICIPATION ET ORIGINE

La participation est ouverte à égalité de condition à toutes les Entreprises de droit camerounais éligible et remplissant les conditions reprises dans le Règlement Particulier d'Appel d'Offres(RPAO).

7. FINANCEMENT

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres sont financés par le Budget d'investissement Public MINEE exercice 2025.

8. CAUTIONNEMENT PROVISOIRE

Sous peine de rejet, chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO d'un montant égal à **six cent vingt mille (620 000) F CFA** d'une validité de trente (30) jours, au-delà de la date limite de validité des Offres.

9. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables au **Service des Marchés de la Mairie d'OLANGUINA**, Tél : **677 550 674** dès publication du présent avis.

10. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu aux heures ouvrables au service de la Recette municipale de la Mairie d'OLANGUINA, Tél : **698 94 67 18** dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de **40 000 (quarante mille francs) FCFA** payable à la recette municipale de la Commune d'OLANGUINA.

11. REMISE DES OFFRES

Les Offres rédigées en français ou anglais et en sept (07) exemplaires dont un original et 06 copies marqués comme telles seront déposées sous pli fermé contre récépissé à la Mairie d'OLANGUINA, au plus tard **le...22/05/2025... à 12 heures** locale et devra porter la mention suivante:

**“AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE
N°02...../AONO/C-OLANGUINA/CIPM/2025 DU 25/04/2025/2025, POUR LES
TRAVAUX DE REHABILITATION DE LA MINI ADDUCTION D'EAU POTABLE A
ENERGIE SOLAIRE, ET EXTENTION DU RESEAU DE DISTRIBUTION A
OLANGUINA (VERS LYCEE) COMMUNE D'OLANGUINA”
FINANCEMENT BIP MINEE 2025**

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

12. RECEVABILITE DES OFFRES

Sous peine de rejet, les pièces administratives requises doivent être produites en originaux et en copies certifiées conformes par le service émetteur (Préfet ou Sous-préfet), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles devront obligatoirement dater de moins de 03 mois précédant la date originale de dépôt des Offres ou avoir été établi postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du dossier d'appel d'offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO.

13. OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des pièces administratives, des offres techniques et financières aura lieu, **le 22/05/2025 à partir de 13 Heures locale** par la Commission Interne de passation des Marchés de la Commune d'OLANGUINA, dans la salle de réunion de la Mairie.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

14. CRITERES D'EVALUATION

A. CRITERES ELIMINATOIRES

Les critères éliminatoires fixant les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentiels. Le non-respect ses critères entraine le rejet de l'offre du soumissionnaire. Il s'agit notamment :

- Absence d'une pièce administrative non régularisée dans un délai de 48heures;
- Absence de la Caution de soumission à l'ouverture;
- Fausses déclarations ou pièces falsifiées ;
- Omission dans l'offre financière d'un prix unitaire quantifié ;
- Note technique inférieur à 70% (au moins 15 oui) ;
- Absence d'une attestations de non abandon d'un chantier sous l'honneur ;

B. CRITERES ESSENTIELS

Les critères relatifs à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur :

- La capacité financière ;
- Les références ;
- Le délai d'exécution ;
- Le personnel ;
- Les matériels.
- Absence d'une attestation de visite de site contre signée par le maitre d'ouvrage et le soumissionnaire.
-

15. MODE D'ATTRIBUTION

L'autorité contractante attribuera le marché au soumissionnaire remplissant les conditions énoncées aux points 34.1 du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

16. DUREE DE VALIDITE

Les soumissionnaires restent engager par leurs offres pendant **90 jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. ADDITIF

Le Maire de la Commune d'OLANGUINA se réserve le droit en cas de nécessité, d'apporter tout autre modification ultérieure utile au présent Dossier d'Appel d'Offres.

18. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables aux heures ouvrables au **Service des Marchés de la Mairie d'OLANGUINA**.

19-ADDITIF A L'APPEL D'OFFRES

Le Maire de la commune d'Olanguina se réserve le droit, en cas de nécessité, d'apporter toute autre modification ultérieure utile au présent Appel d'Offres.

20-VULGARISATION DES NUMEROS DE TELEPHONE DE LA CELLULE DE LUTTE CONTRE LA CORRUPTION

NB : TOUTE TENTATIVE DE CORRUPTION AVEREE OU FAITS DE MAUVAISES PRATIQUES DEVRA ETRE SIGNALEE PAR ECRIT ET MESSAGERIE TELEPHONIQUE A LA COMMISSION NATIONALE ANTI-CORRUPTION (CONAC) AU NUMERO 1517.

Fait à OLANGUINA le 25-04/2025

Ampliations :

- PREFET/MEFOU ET AFAMBA ;
- ARMP/CENTRE ;
- Mairie d'OLANGUINA ;
- President CIPM;
- SM/OLANGUINA ;
- Affichage.

LE MAIRE DE LA COMMUNE D'OLANGUINA
(Autorité Contractante)



Didier Bikoula

VERSION ANGLAISE

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET
AFAMBA

COMMUNE D'OLANGUINA

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROUN
Peace - Work - Fatherland

CENTER REGION

MEFOU AND AFAMBA DIVISION

OLANGUINA COUNCIL

INTERNAL TENDERS BOARD

**NOTICE OF NATIONAL OPEN TENDER UNDER EMERGENCY PROCEDURE
N°...02...../ONIT/C-OLANGUINA/CIPM/2025 OF 25.../04.../ 2025, FOR THE
REHABILITATION OF THE MINI DRINKING WATER SUPPLY TO SOLAR ENERGY,
EXTENSION OF THE DISTRIBUTION NETWORK IN OLANGUINA (TOWARDS HIGH
SCHOOL), MEFOU AND AFAMBA DIVISIONAL, CENTER REGION
FINANCING: MINEE 2025**

1. SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER

As part of the development of its infrastructure and the improvement of the living conditions of the populations, the Mayor of the Municipality of OLANGUINA, launches a National Open Call for Tenders for the mini drinking water supply to solar energy, extension of the distribution network in OLANGUINA (towards high school), Mefou and Afamba divisional, Center Region.

2. CONSISTENCY OF WORK

The work includes:

- Mobilization;
- Water analysis and animation;
- Solar and electric pumping station and pumping system;
- Rehabilitation of water tower ;
- Construction and rehabilitation of the existing network;
- Construction and rehabilitation of existing fountains terminals.

3. EXECUTION TIME

The maximum period specified by the employer for the execution of the work referred to in this Request for proposals is three (03) months from the date of notification of the service order to start the services.

4. ALLOTMENT

The works are divided into a single lot.

5. ESTMATED COST

The estimated cost of this benefit is **thirty one million (31,000,000) CFA franc Including VAT.**

6. PARTICIPATION AND ORIGIN

Participation is open on equal terms to all eligible Cameroonian companies eligible and fulfilling the conditions set out in the Specific Tender Regulations (STR).

7. FINANCING

The works, subject of this call for tender is financed by the Public Investment Budget of ministry of water resources and energy, financial year 2025.

8. PROVISIONAL SURETY

Under penalty of rejection, each tenderer must attach to his administrative documents a bid bond drawn up by a bank of order or insurance company approved by the Ministry in charge of Finance and listed in exhibit 12 of the call for an amount equal to **six hundred and twenty thousand**

(620,000) CFA francs, valid for period of thirty (30) days, beyond the closing date for the validity of the bids.

9. CONSULTATION OF THE BIDDING DOCUMENTS

The tender documents can be consulted during working hours at OLANGUINA Town to Public Contract Service's, soon as from the publication of this notice, Tel:698946718.

10. ACQUISITION OF THE BIDDING DOCUMENTS

The tender package may be obtained during working hours from at OLANGUINA Town hall, upon publication of this notice, against payment of one Non-refundable sum of **forty thousand (40,000) CFA francs** payable to the Municipal Revenue of the Municipality of OLANGUINA or to the public treasure.

11. SUBMISSION OF TENDERS

Bids written in english or french in seven (07) copies of which one (01) original and six (06) copies marked as such will be deposited under seal with a receipt at OLANGUINA Town hall, not later than to 12, local time at OLANGUINA COUNCIL.

NOTICE OF NATIONAL OPEN TENDER UNDER EMERGENCY PROCEDURE

**N°...02...../ONIT/C-OLANGUINA/CIPM/2025 OF 25.../04.../ 2025, FOR THE
REHABILITATION OF THE MINI DRINKING WATER SUPPLY TO SOLAR ENERGY,
EXTENSION OF THE DISTRIBUTION NETWORK IN OLANGUINA (TOWARDS HIGH
SCHOOL), MEFOU AND AFAMBA DIVISIONAL, CENTER REGION
FINANCING: PIB MINEE 2025**

“TO BE OPENED ONLY IN THE SESSION OF COUNTING”

12. ADMISSIBILITY OF TENDERS

In the event of rejection, the administrative documents required must be produced in original or certified copies by the issuing department or a competent authority(Senior Divisional Officer or Divisional Officer...), in accordance with the provisions of the Special Regulations of the Appeal Offers.

They must be dated less than three (03) months before the original date for submission of tenders or have been established after the date of signature of the Notice of Invitation to Tender.

Any incomplete tender in accordance with the requirements of the Bidding Document shall be declared inadmissible. Notably the absence of the bid bond issued by a first rate bank or an insurance company approved by the changed Ministry of Finance and listed in Exhibit 12 of the call for tenders document.

13. OPENING OF FODLS

The opening of the folds will be done in one time. The opening of administrative documents, technical and financial offers will take place from ...22/05/2025 to 13, local time by the Internal Tender Boards, in the meeting room at OLANGUINA Town hall.

Only tenderers may attend this opening session or be represented by a duly mandated person of their choice.

14. EVALUATION CRITERIA

A. ELIMINATING CRITERIA	
The eliminatory criteria setting the minimum conditions to be fulfilled to be admitted to the evaluation according to the essential criteria. Failure to comply with its criteria leads to the rejection of the tenderer's offer. These include: - A missing or non-compliant document in the administrative file after a period of 48 hours allowed to the bidder apart from the bid bond on the day of the opening of bids; - Absence of bond of submission to the opening - False declarations or falsified documents; - Omission of a quantified price in the financial offer (unit price schedule, quantitative and estimated estimate, sub-detailed prices); - Technical note below 70% (at least 15 yes); - Absence of a certificate of non-abandonment of a site under the honor;	
B. ESSENTIAL CRITERIA	
The essentials criteria relating to the qualification of candidates will focus on: - Financial capacity; - The company's references; - The lead time; - The experience of the management staff; - Availability of essential materials and equipment. - Absence of a site visit certificate against signed by the client and the tender.	

15. ASSIGNMENT

The Contracting Authority shall award the Contract to the Bidder fulfilling the conditions set out in points 34.1 and 34.2 of the Supplementary Regulations.

16. DURATION OF VALIDITY OF DIDS

Tenderers shall remain bound by their tenders for **ninety (90) days** from the closing date for the submission of tenders.

17. ADDINGS

The Mayor of OLANGUINA COUNCIL serves right in case of necessity to add quit other useful subsequent modification to the present invitation to tender.

18. SUPPLEMENTARY INFORMAYION

Additional information can be obtained during working hours at the Town Hall of OLANGUINA.

19- AMENDMENT TO THE BID INVITATION

The Mayor of Olanguina Council reserves the right, if warranted; to subsequently amend this bid invitation.

20- VULGARIZATION OF THE TELEPHONE NUMBERS OF THE ANTI-CORRUPTION UNIT

ANY ATTEMPT TO CORRUPT OR MISBEHAVE OR MALPRACTICES WITH EVIDENCE SHOULD BE SIGNALLED OR REPORTED EITHER BY SMS OR WRITING WITH COPY TO NATIONAL ANTI-CORRUPTION COMMISSION. NUMBER: 1517.

Ampliations :

- SOPECAM (for publication)
- SD OFFICER/MEFOU ET AFAMBA
- ARMP /CENTRE
- Town Hall of OLANGUINA
- CIPM President (for Information)
- Display

OLANGUINA, the... 25-04-2025

**THE Mayor Council
(Contracting Authority)**

